
Олексій Богданович закінчив КДІТМ ім. І.К. Карпенко-Карого 1984 
року. Працює в Національному академічному українському драматич
ному театрі ім.І.Франка, 
Основні ролі в театрі: син Іля у виставі «Візит старої дами» 
Ф.Дюренматта, режисер С.Дз~ченко; Іван Бездомний у виставі 
«Майстер і Маргарита>~ М. Булгакова, режисер І.МелQстовщ Де
м'ян у виставі «Зимовий вечір» М.Старицького1 режисер С.Данчен
ко; Федір у виставі «Тев'є-Тевель'' Шолом-Алейхема, режисер 
С.Данченко; Роман у виставі «Гетьман Дорошенко» Л.Огарицькоі-
Черняхівської, режисер В . Опанасенко; Роман у виставі ccCro тисяч» 

!.Карпенко-Карого, режисер В.Опанасенко; Дон Хуан де Мендоеа у 
виставі «3 коханням ке жартують» П . Кальдерона, режисер В . 
Опанасенко; Лукаш у виставі «Лісова nісня» Лесі Украінt<и, режисер 

- Ол,ексію Володи.м.ирови'tt)~ я прекрасно розуJчіщ що axmop 
має повн~ право відАtовитись говО'риmи будо-де, О'Крі.м як зі 
сцени,. сш все JІС таки- хотілося б задати декіл:ька запи--
тан-ь. Рожажіт-ь, буд-ь ласкС4 про свою першу рол-ь у теат-
рі. Ви дебютували в театрі ~wені Фран:ка? 
- Так , ще будучи студентом четвертого курсу, я прий

шов до театру імені Франка. Мене залросили на репе
тнцію nистави «Трибунал» за п'єсою Макайонка. ста

вив Володимир Миколайович Оглоблін. Там в мене 
була роль 16-рі чного юнака. А після закінчення ін сти-
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туту мею запропонували працювати в цьому театрІ . 

- Тобто першою вашою ромю була рол-ь юн.ака. А..м ocma'li
нi.Jt часо)и вам трапляється грати королів. Зокре.м.а, в 

"J\Jерліні " і ось тепер в nj;e.w 'еjнсій виставі ((Кін JV". Звід
юt ця спокійна ве.т.tч і шляхетна простота? 

-Одна актриса підійшла до мене і спитала: «Ну звід
ки в Сумські й області така шляхетність?» (сміється) . 

Я не знаю. можливо, це гра природи, а, можливо, це 

штамп сприйняття. Хоча поки що мені цей «штамп» 

подобається, люди з тиrулами , як правило , дуже не

ординарні особистості . Якщо мені це набридне, як-
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що таю роЛІ стануть одноманІтними, то я скажу со-

бі , що вже досить це грати. 

- Чи lle А~огли би ви у кілохох СJІ,Овах сжрес.лити особливіст-ь 
ивеселого короля Георга>> ? Що в 'JiOOJ\Ity нового порівня:н.о з по

передн і.ми вашими ролями ? 
- Д)же важко вкласти це в кілька слів , але я все ж 

спробро. З яких би спокус людина не починала своє 

життя - влади, грошей, багатства - все одно вона 
• 

приходить до того самого юнця, до моменту, коли 

вона залишається наодинці з собою й зі своєю емер-

Д.Черепюк; Паллант у виставі «Енеїда» !.Котляревського, режисер 
С.Дзнченко; Король Артур у виставі «Мерлін, або Спустошена 
країка», режисер С.Данченко; Георг lV у виставі «Кін lV», режисер 
АХостікоєв. Знімався у фільмах: «Все nеремагає любов», 
1986, режисе~ М .Мащенко; «&лакитна троянда», 1987, режисер 
О.Бійма; <<Останній бункер)), 1991, режисер В. Іллєнко; «Гріх» , 
1991 , режисер 0. Бійма, «Афганець~, 1991 , режиєер В. Мазур; 
«Обі:rниця>), 1991, режисер В. Ілляшенко; «Розкіл», 1991 , режисерІ 
І.Колосов; «Для сімейного вогнища>), 1991, режисер Б. Савченко; 
((Єлисейські nоля», 1993, режисер О.Левченко; «Юденкрайз, 
або Вічне колесо», 1996, режисер В. Домбровський; «Природа» 
(серіал «Острів Любові» ), 1996, режисер О.Бійма) «Дві Юлії», 1998, 
режисер Олена Дем'яненко. 

тю. Чи буде вона готова до цього? На жаль, Георг IV 
був людиною епікурейського складу, він якомога да
лі відтягував цей момент. Хоча, можливо, це й доб-
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ре , КОЛИ ЛЮДИНа МОЖе НаСТІЛЬКИ ПОВНОЦІННО реалІ-

зувати себе в житті. 
До того ж, нова робота - це , мабугь , етап в житті 

кожного актора, тому що з новим персонажем 
• • 

виникають нов1 думки, почуrтя , в твоєму життІ 

з'вляється нова людина, до якої треба буде присто-. ... . . . ....... . 
совуватись , розумІти п , а поТІм втшити п на сцен1. 

Саме слово «Король)) вже до чогось зобов'язує ... Це 

просто нафантазувати, а грати - то зовсім інше. Я 
V 

намагався , не знаю, що з того виишло- то вже вам, 

критикам , судити. 

- Мабут-ь, н.е ті.л-ьхи хритикам, а й просто г.ляда'Чам ... 
Тобто в ролі Георга вам ц,іхава проблема см..ерті? 
-Так, до цієї думки людина завжди повертається. Ад
же єдине, в чому людина може буrи впевнена- це в 

тому, що колись вона помре, що насгане момент, ко

ли іі вже не буде на цій землі. Тому кажуrь: не проси в 
Бога легкого життя , а проси легкої смерті. Я би поп
росив саме легкої смерті. До того ж, мені подобають-
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ся роЛІ нерІВНІ , таю , де людина спочатку в якомусь од-
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ному стаrп , а в юнцІ вистави - це вже 1нша людина з 

абсолютно іншим світоглядом, чи то вона перелама

на, чи то їі щось переїхала , чи в неї обставини так 

склалися, що вона змінилася ... Саме ця травформа
ція дуже подобається в моїх персонажах. Тоді варто 
працювати над роллю. Це психологічний момент, 

який цікавий мені самому, адже я сам себе не знаю, не 
., V 

знаю своrх межливостен ... 



-І ва.м 'Цікаво програвати .можливі тражформа'Ції разом 
зі своїм героєм? 
-Так, тому мені був цікавий король Артур-людина, 

• 

яка за три години сценІчного часу проходить шлях 

від молодості до старості . І хоча фізично, зовнішньо 
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пщ час вистави ВІН не змІнювався , але дух проходив 

певні трансформації , починаючи з молодого макси

малізму і закінчуючи майже на порозі небуггя - або 
буггя ... (усміхається). 

- Рол'Ь Георга вам, безумовио, вдалася, иавіт'Ь у деталях. 
Пригадусm'ЬСЯ момепт., коли ви вийшли з ва?іии., послизиу
лись ua мокрому, впали - і Хостікоєву: «Мерзотиику! Су

-чий сипу!» Відразу музика, зміиа декора'Цій і m д. Було та
ке вражен:ня, що 'Це падіи'НЯ - щось ueзaruш'WJвaue, випад

кове, казусн,е, щось ua кшталт випадків зі cm()jJi?iOК 

«Фраиків'Ці сміют'ЬСЯ>> . Наступиого д'Н.Я ми просили таг 

йомих уваж'WJ дивитися 'Цей епізод. І були вражеи~ коли 
дізиались, що 'ЦЄ, виявляєт:ься, за С'Цеиаріє.м. Але правдопо

дібио. 

- Ці слова дуже приємні нам усім , адже у виставі ми 
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завжди идем о на результат невщомо якии, ми не зна-

ємо , чи потішимо публіку, чи й роздратуємо. Ми пра-
v • 

цюємо для людеи, яю приходять в театр, тому завж-
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ди вщчуваєш вщповщальнІСть перед ними, вони ж 

нас врешті-решт уrримують ... Хочеться, щоб були 
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приємю моменти , адже люди платитимуть тим са-

мим, якщо отримають від тебе хороші емоції , вони 

актора любитимуrь, посилатимуть хорошу енергію 
-це пов'язане коло. Але якщо ти будеш якісь капос
ті робити на сцені , то й отримувати будеш ... А це ду
же боляче. 

- Так, звu'!Шйио, взаєм,одія з глядачем - справа важлива 

для коЖ'НіJго актора, але 'Цікаво: ц,я вистава- про актора, 

про акторство. Там є такі фрази, як «актор в баті>• або 
(<акrrюр і оплески•> . Якою мірою вам блUЗ'Ька проблема, пос
тавлеиа у виставі, вам як aкmofry ? 
- Мене завжди трошки це коробило: актор , який 
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вщсторонении вщ решти людеи, вщ життя- я нехо-

тів би так сприймати, що є актори і неактори. Є різ
ні люди, різні професії, в кожній професії є пози
тивні і негативні моменти ... Можливо, в акторстві 
це все загострено , тому що це суперпублічна профе-

• • • • • 
сІЯ: починаючи ЗІ сцени І закІнчуючи тим , що вом 

• • • 
цІкаво знати , як живе актор , з ким ВІН живе, яю дум-
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ки иого перестдують, яю в нього є вади , яю перева-

ги- мабугь , це важче . Але мене це ніколи не пригні
чувало, я не хотів би кокетувати з цього приводу. 

-Була у вас ще одиа аригіиал'Ьuа рол'Ь -у «Майстрі і Мар. 
гариті» рол'Ь !вам Бездом'WJго. Чи можете щось пригада
ти? 
- Працювати було приємно , адже виставу ставила 

Ірина Олександрівна Молостова, дуже приваблива 
людина і режисер. Людей з такою внугрішньою 
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енергетикою , спрямованою саме на позитивнІ мо-

менти , і з такою самовідцачею мало. Вона мені зап
ропонувала роль - це вже було приємно , не кажучи 

про те, що це був Булгаков ... 
- Ви любите Булгакова? 
- Тоді було суцільне захоплення Булгаковим, і особ-
ливо «Майстром і Маргаритою» , улюбленою кни-

• 
гою кожного студента, за якою ганялись І яку читали 

Олексій Богданович у виставі 
«П риборкшнл-:я ?-юровливоЇ» 
за 13 . 1Іfексшром. 
Режисер С.Данченко. 1996. 

Олексій Богданович 
у фільмі иПрирода)) 
(серіал «Острів любові » ). 
Режисер О. Бійма. 1996 . 

за два дні ... Тому зіграти у цій виставі - то була по

дія. Хоча я і відчував непевність, адже не всі прозові 

твори можна ставити на сцені. «Майстер і Маргари· 

та» й досі йде в театрі , збирає анlШІаги , але дотягну

тися до тієї висоти , до тієї філософії , що й заклав 

Булгаков у свій твір , дуже важко . А щодо моєї ролі в 

цій виставі , то я думаю , що божевільного грати дуже 

цікаво через те , що в таких ролях можна робити все: 

-бігати будь-де , сміятись , плюватись і так далі. Що 
візьмеш з божевільного? А це певна свобода для ак

тора, яка дозволяє розкріп оститись внуrрішньо . Та
кі ролі - це просто подарунок. Відчуваєш себе абсо-

• • •• 
лютно ВІЛьним , адже навІТь украшське слово це пе-

редає - «боже» і (< вільний». 

- «Не 1tіпай ~ Боже, я віл'Ьиий» ... 
- Так, і тому відчуrи цю свободу на сцені - то вели-

v 
кии дар . 

- Олексію Володимирови1tу, ваш прихід в кіи,о - то справа 
випадкова 1tu 'ЦЄ, скаріше, закоuоміриіст'Ь? Рожажіт'Ь, 
буд'Ь ласка, коли і як 'Це відбулося. 
- Це був 1986 рік , знімав Микола Павлович Мащен
ко , а фільм називався «Все перемагає любов)) , Поба

чив мене , запросив .. . Це був перший фільм , що дав 
мені старт для усіх подальших робіт у кіно - їх близь

ко двадцяти ... 
- Чи запам'яталося щось яскраве з тих перших спроб? 
- Так , звичайно . Там була сцена , коли мій герой ро-
зуміє , що він став зрадником - сльози , емоції і так 
далі. Мащенко тоді дуже скрупульозно підходив до 
таких сцен , актор повинен був завчасно до них готу
ватися , наприклад, за тиждень. Тобто тиждень ти 
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мало ІЖ, мало спи , намагаися вести пуританськии 

спосіб життя , щоб накопичити в собі певну енер
гію . Я як актор-початківець тоді намагався йти за йо
го побажаннями, але справа в тому, що емоцію зігра-
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ти для мене було легко. Коли він сказав: «Мотор! Ка
мера! Знімаємо!» , - в мене відразу сльози градом . 
Він був здивований страшенно . Зняли цей епізод, 
він питає: «А ти можеш другий раз зіграти цей епі
зод у такому самому стані?» Я кажу: «Можу» . Коли я 

• V • • • 

третш раз все це з1rрав - ЗІ справжнІми сльозами , 

він був вражений . Повернувся до решти акторів, що 
навколо стояли , і каже: «Видите , нашатирньхе маль

чики, вот зто настоящий артист! » Така була моя най

перша роль в кіно , яку я і найкраще пам'ятаю. Як , . . 
перше кохання пам ятаєш, так 1 першу роль в юно. 

- Але крім першого коха:н:ня, ще пам 'ятасш остан:нє. Роз

?Сажіт-ь, будо ласк~ про остаииій філам., де ви ті.мдлись, 
про <<Дві Юлії» . 

- Мені важко говорити про цей фільм , бо в мене там 
не основна роль , а прохідна. Хоча я добре пам'ятаю , 

як ми знімали в пологовому будинку сцену народ

ження дитини . Я грав лікаря , знімали в справжній 
операційній справжню породіллю. Тоді я вперше 

побачив , як народжується дитина нормальним шля-
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хом 1 як вона народжується через кесаревин розтин . 

В плані досвіду я запам'ятаю цей фільм надовго. Я 

сам брав в руки дитинку з тіла матері, немиту ще, 
• 

якогось дивного кольору, сам перерІзав пуповину, 

навіть намагався щось там зшити ... Дуже боялися , 
• • • 

що я втрачу свщомtсть , навІть нашатир для мене 

тримали , але в мене було відчуття , що я це роблю 
V ' V 

десь сотии раз, настІЛьки натурально я все це сприи-

мав. Можливо , я був колись, в іншому житгі чи що, 

лікарем-шахраєм. Я ж і в Київ І.Jриїхав встуnати до 
• 

медичного tHCTИ1YfY, але так трапилось, що переду-

мав. 

-А чому вирішши ст.щпи саме акторо.м, адже, ш ставши 
лі?Сарем, можиа було ст.щпи -ким завгодио? 

- Мабуrь , це записано на скрижалях моєї долі . Дитя

ча думка була, ще коли я гортав сторінки «Новин кі
ноекрану», дивився на обличчя акторів , на їхнє кра-
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сиве життя,- створювалася така ІЛЮЗІЯ красивосТІ. 

Вона, звичайно, була зваблива, хоча я тоді розумів , 
що це просто фантазії- себе в такому житті я не уяв
ляв . Просто подобались красиві обличчя , красиві 

"' 
ситуацн ... 
- НевиnМково вам ?CojJoлi подобают'ЬСЯ ... 
- (сміється) Я тоді в провінції жив, про яке кіно там 
можна говорити, про яке мистецтво . Це вже коли до 

Києва приїхав, зрозумів , що все поруч , й інститути , 
V ' 

И ІНШе ... 

-І що ие.м,ає пічого rlем"ожливого? 
- Так, чому б не спробувати? Я спробував, спроба 
виявилась вдалою. Хоча від батьків до своєї першої . ~. . 
сесн я приховував, що навчаюсь у театральному Інс-

• • • 
титут1 - казав , що навчаюсь в ІнститутІ культури , на 

методиста. А коли приїхав додому після першої се

сії , тоді вже сказав , що буду актором. Шаленої радос

ті в батьків , звичайно , не було , -батько в мене до
сить прагматична людина. Він вважав , що професія 
має буrи реальна , а акторство - «ЯК хоббі це може 
бути», але не як професія. 
- Зрозуміло. А чи була у вашому JІcumтi людииа, яку ви 
могли б rшзвати ВttиrJWLeМ з великоі' літери? 
-Для мене , як і для багатьох студентів, це мій педа-

гог Леонід Олійник. Це унікальна людина, яка не 
тільки була професіоналом з великої літери , а й шо
диною з велИІ<оЇ літери. Такої людини я більше не 

зустрічав і , можливо, вже не зустріну. Це була нас-
• • 
тшьки деЛІкатна, тонка, духовна людина, що я, ма-

буть , можу назвати його своїм «духовним гуру». Я ду-
• • 

Же ШКОдую, ЩО ВІН ПІШОВ З ЖИТТЯ, МОЖЛИВО, раЗОМ З 

його смертю я теж щось втратив. Але для мене він 

завжди буде взірцем , еталоном, планкою, до якої ще 
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ити 1 ити. 

- А з ким із театрал:ьиих режисерів вам було иайприємиі

ше пршцювати? 
-З Сергієм Данченком. Він , до речі , теж учень Олій
ника, тобто ми з ним з однієї школи, з одного сере
довища, тому, можливо, він мені найближчий по ду

ху. 

- Пам'ятаєте, в деи'Ь прем 'efru> після закіи'Че1-l?іЯ вистави, 
Аиатолій Хості?Соєв вийшов ua сцепу і сказав, що хоче ~ап

росити художиика Олек.саидрови'ЧаД ачевського, адже 'ЦЄ 
людии~ яка (}уже багато зробила для вистави. А з 'Ким 
вам було прш.мио пра'Цювати під 'Час підготати «Kiua 
IV»? 
- Бачите, вже те, що ми дійшли до прем'єри, свід

чить , що ми можемо співіснувати , тим більше, що, 

як ви кажете , вистава вийшла непогана. Це прекрас
но. Я б не сказав, що те все було суцільним медом. 

Але якщо ми вже дійшли до фіналу, то ми всі прек

расні , я всіх колег своїх люблю, люблю свого режи
сера. А нюанси- то вже мій власний досвід, і я три

матиму його при собі , щоб ним керуватись надалі . 
- На завершеим розмови, Олек.сію Володимировичу, буm 
ласк~ таи питаим: кіио і театр. Що з uux для вас прі
оритетие? 
- На даний момент кіно для мене вичерпана ніша, 
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що залишилася на третину заповненою, І я навІть не 

знаю, коли вона заповниться , чи заповниться взага

лі. В тому стані , в якому нині перебуває кіно , спрог
нозувати його дальший розвиток неможливо . Тому я 

• 
цю н1шу залишив ... 
- Але, сподіваємось, тимчасово? 
- Хотів би сподіватися . Можливо , настане час для 

розквіту цього виду мистецтва, і я буду ще спромож-
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нии щось у ·ньому сказати , але я не тІшуся ІЛЮЗІЯМИ. 

Поки що займаюся театром, мені цього досить, у ме

не є робота, є ролі , а якщо буде кіно - буде прекрас
но . Адже кіно- це інше , ніж театр , інша специфіка, 
абсолютно інший підхід до роботи. Можна сказати, 
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Я ТІЛЬКИНО ВщчуБ СМак у ЮНО, ЯК ВОНО закІНЧИЛОСЬ 

для мене . 

- Залишаєт'ЬСЯ повторити фразу, яку говорив Пєтухов 
иаприкі?-щі «Привидів» - ua жал-ь, 'ЦЮ вистаsу вже 31-lJlЛи 
з репертуару- «Будемо сподіватись!>> . 
- А нам нічого іншого не залишається , як сподіва

тись. Розчаровуватись- це не той шлях, себе гризти 
-це просто аморально і непотрібно , - треба жити і 
сприймати життя таким, яким воно є, треба достой-
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но иого прожити, намагатися якомога менше людеи 

образити, якомога більше принести любові й радос-
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т1,- 1 те саме отримати, 1 таким чином проити св1и 

шлях. 


